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Vážení a milí čtenáři,

nedávno jsme se rozloučili s rokem 2023 a před námi je prakticky celý 
rok 2024. Přeji vám všem za celý kolektiv ZŠ a ZUŠ Líbeznice hodně štěs-
tí, zdraví a rodinné pohody.

O tom, co se na naší škole dělo v roce 2023, respektive v jeho druhé půl-
ce, se dočtete na následujících stránkách školního časopisu. O tom, že se 
na škole děje mnoho zajímavého, ať už v oblasti výuky, družiny, nebo mi-
moškolních či komunitních aktivit, svědčí fakt, že se nám vše na vymezený 
počet stránek ani nevešlo. Jsem vděčný za to, že na škole máme vyučující 
i paní vychovatelky nebo asistentky pedagogů, kteří společně s dětmi takové 
aktivity vymýšlejí a realizují. Za to jim všem patří velké poděkování. 

Jednou z nejdůležitějších novinek uplynulého roku byla a je digitalizace výuky, nová infor-
matika a pořízení IT vybavení a pomůcek, které má škola k dispozici. Troufám si říci, že v tomto směru 
je naše škola opravdu na špičce a  nabízí dětem široké a  zábavné spektrum aktivit, které nejen že 
rozšiřují výuku o moderní technologie, ale také učí děti digitálním kompetencím, jež budou v životě 
potřebovat. Podrobně se o výuce nové informatiky, digitálních kompetencích v ostatních předmětech 
a veškerém IT vybavení, které má škola k dispozici, dočtete v hlavním tématu tohoto čísla časopisu. 
Nic z výše uvedeného by nebylo možné bez zapálených kolegyň a kolegů, kteří vše správně nastavili, 
veškeré pomůcky nakoupili a připravují hodiny, kde je děti mohou využívat. Vše jsme pak ukotvili do 
nového školního vzdělávacího programu, který reflektuje právě novou informatiku a tolik potřebné 
digitální kompetence. 

V uplynulém roce jsme také překročili hranice Líbeznic a byli nuceni výuku pro první třídy realizovat 
v detašovaných pracovištích v okolních obcích – Měšicích, Bašti, Nové Vsi a Kojeticích. Když jsme celý 
tento projekt chystali, vůbec jsme si nedovedli představit, jak to bude fungovat, jak se nám vše podaří 
zorganizovat. Po prvním pololetí musím s klidem v srdci konstatovat, že se akce detašovaná pracoviště 
povedla. Podařilo se nám umístit všechny děti, které měly zájem nastoupit povinnou školní docházku 
do líbeznické školy, do jednotlivých tříd. Mnohé ze tříd v okolních obcích jsou s menším počtem žáků, 
chodí do nich děti z daných obcí a výuka má více vesnický ráz, děti se zapojují i do místních aktivit. 
Poděkování patří nejen paním učitelkám, které měly odvahu do tohoto projektu jít, ale i místním sa-
mosprávám, jež nám s celou organizací výuky v detašovaných pracovištích výrazně pomohly. 

Detašovaným pracovištím se nevyhneme ani v roce 2024, ve všech stávajících bude pokračovat výuka 
druhých tříd i v následujícím školním roce a s největší pravděpodobností – bude to záviset na počtu 
dětí zapsaných do prvních tříd – budeme muset ještě alespoň jednu dvě třídy otevřít někde jinde. Na 
hledání vhodných prostor se ve spolupráci s obcemi usilovně pracuje. Dobrou zprávou je, že na jaře 
2024 začne již tolik očekávaná výstavba svazkové školy, konkrétně budovy pro 540 dětí v Bašti, která 
bude otevřena ve školním roce 2025/2026. 

Na líbeznické škole budeme pokračovat v naší práci jak na základní škole, tak na zušce, aby v pomy-
slném trojúhelníku žáci–učitelé–rodiče panovala všeobecná spokojenost a děti chodily do školy rády. 
V této souvislosti jsem vás všechny chtěl poprosit ještě o jednu věc. Během února 2024 budeme ve 
škole realizovat rozsáhlý průzkum spokojenosti Mapa školy. Ten jsme naposledy prováděli před třemi 
lety a moc se těšíme na srovnání. K tomu, aby výsledky byly co nejrelevantnější, potřebujeme co nej-
více odpovědí. Dotazník je určen pro děti i rodiče, moc vás tedy prosím o spolupráci, až nastane čas 
dotazník vyplnit. Děkuji.

ředitel školy 



3

Nová informatika a rozvíjení 
digitálních kompetencí  
napříč předměty
Od tohoto školního roku se na líbeznické škole učí informatika podle nové-
ho školního vzdělávacího programu. Informatiku mají zařazenou do rozvrhu žáci od 4. do 9. roční-
ku, a to vždy jednu hodinu týdně. Je to výrazné posílení tohoto předmětu. 

Také obsah informatiky se proměnil. Nově se žáci učí rozvíjet své informatické myšlení v oblastech 
kódování a šifrování, práce s daty, informačních systémů nebo algoritmizace a programování.

Na rozvíjení digitálních kompetencí se kromě informatiky podílejí také další předměty, do kterých se 
učitelé snaží práci s digitálními technologiemi zařadit. 

Roboti – konkrétně Beeboti – se osvědčili při výuce v 1. třídách. 

Skvělé vybavení mobilními učebnami s  Chromebooky, tablety a  také čtečkami umožňuje využívat 
digitální technologie napříč předměty. Od září tak děti pracovaly v hodinách ČJ, M, VV, F, PŘ, Z i ci-
zích jazyků. Žáci používají aplikace pro fixaci učiva pomocí kvízů, jako jsou Kahoot, Wordwall, Blooket, 
Learningapps nebo Wizerme. Oblíbeným nástrojem pro grafický design je online platforma Canva. 
Na portálu Umimeto děti procvičují a  upevňují své znalosti napříč mnoha předměty. V  hodinách 

matematiky se pomalu zabydluje Geogebra a  v  hodinách fy-
ziky už někteří žáci vyzkoušeli zapisovat výsledky svých poku-
sů v  tabulkovém editoru – vznikly z  nich krásné grafy. Pomocí 
prezentace žáci tvoří digitální herbář. Možnosti textového edito-
ru žáci jistě ocení při psaní slohových cvičení.

O pravidelném využívání digitálních technologií svědčí i plně vy-
tížený rezervační systém, který učitelé musí respektovat. 

Mgr. Barbora Filsaková
ICT koordinátorka ZŠ Líbeznice

Co se  
aktuálně  
dělo?
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Nová výpočetní technika 
v líbeznické škole
V líbeznické škole mají žáci od letošního září k dispozi-
ci pro potřeby výuky téměř 200 ks počítačů – Chrome-
booků. Dále mohou používat 120 tabletů s operačním 
systémem Android a 30 tabletů s odnímatelnou klá-
vesnicí se systémem Chrome OS. Celkem je k dispozi-
ci 13 mobilních učeben ve všech budovách. Tato tech-
nika je ještě doplněna o 90 ks čteček elektronických 
knih se zajímavým portfoliem knižních titulů. Všech-
na tato zařízení jsou používána napříč předměty. 
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ROZ 
HLA 
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Návštěva Černínského 
paláce
Třídě 8.B se naskytl nevšední zážitek, návštěva 
Černínského paláce a Ministerstva zahraničních 
věcí ČR. Se skvělým průvodcem si žáci prošli re-
prezentační prostory paláce a navštívili i minis- 
terský byt, který byl svědkem tragické smrti 
Jana Masaryka. 

Nový vestibul školy
Hlavní budova naší školy dostala přes prázdni-
ny novou podobu vestibulu a chodby v přízemí. 
Vznikly také dvě tolik potřebné kontaktní míst-
nosti na malé schůzky s rodiči či reedukační čin-
nost. Moc děkujeme obci Líbeznice za nemalou 
investici a zejména paní Ludmile Červínové za 
hromadu práce, kterou nad celou rekonstrukcí 
odvedla. 

Návštěva  
galerie Artefin
Žáci třídy 9.D navštívili výstavní a prodejní gale-

rii Artefin v Měšicích.
Málokdo ví, že v  naší lokalitě 
máme tak významnou a  zají-
mavou kulturní instituci. Paní 
manažerka Tereza Stupčuk dě-
tem velmi ochotně a  přístup-
nou formou vysvětlila hlavní 
principy obchodu s  umělecký-
mi předměty a poučila je o pro-
blematice investování do umě-
leckých děl.

Čtvrťáci na Karlově 
mostě
Čtvrté třídy (4.C a  4.F) se 
v  Praze zúčastnily naučné-
ho vlastivědného programu. 
Tématem byl Karlův most 
a Kampa. Z Křižovnického ná-
městí, kde se děti rozdělily do 
skupinek, pokračovaly přes 
Karlův most až na Kampu. 
Cestou se dozvěděly mnoho 
zajímavého z historie této části Prahy.
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Osmičky v čističce
Využíváme toho, že Prahu, ve které lze najít mno-
ho zajímavého a poutavého do výuky, máme za 
rohem. Naše třídy všech ročníků tam jezdí po-
měrně často a rády, a tak také kompletní osmé 
třídy vyrazily v rámci chemie do čističky odpad-
ních vod v Bubenči. 

Školní elektrický vůz
Díky velkorysé spolupráci s  Auto Jarov a  Das 
WeltAuto máme na celý školní rok zcela zdarma 
k dispozici plně elektrický vůz Volkswagen ID.5. 
Auto bude sloužit především pro logistiku nut-
nou kvůli detašovaným pracovištím v okolních 
obcích a k dalšímu zásobování školy či nutným 
výjezdům.

Ve škole řádili čerti
Již tradičně se 5. prosince žáci devátých tříd ob-
lékli do kostýmů Mikulášů, čertů a andělů a na-
dělovali svým mladším spolužákům čokoládové 
figurky a  jiné dobroty. Čerti opravdu budili re-
spekt a andělé je museli často krotit, aby malé 
hříšníky příliš netrápili. 

Vzdělávání 2023
Žáci některých 8. a 9. tříd se vydali do Mělníka 
na prezentační výstavu Vzdělávání 2023. V Ma-
sarykově kulturním domě si mohli prohlédnout 
prezentace více než 40 středních škol a učilišť.
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Hudba na dosah
Hudbu na dosah (nebo doslova na dotek) zažili 
žáci 6. ročníku.

Na naši školu zavítali studenti Gymnázia a Hu-
dební školy města Prahy a pod vedením pana 
profesora Reisera představili žesťové nástroje, 
na které zahráli několik skladeb. Na závěr si naši 
šesťáci mohli vyzkoušet i to, jak by sami zvládli 
na tyto nástroje hrát.

Historie a současnost 
sklářství
Předvánočně se naladily některé neorondelov-
ské třídy při premiérovém výukovém programu 
zaměřeném na historii i  současnost sklářství 
v Čechách i ve světě. Přímo ve třídě děti zhlédly 
ukázku zpracování skla v ohni. Největším zážit-
kem však byla vlastnoručně vyrobená ozdoba.

Kin-ball
Žákyně a žáci osmých a devátých tříd si vyzkou-
šeli poměrně mladý míčový sport kin-ball. Cílem 
tohoto sportu, který vznikl v Kanadě, je odehrát 
míč o  průměru 122 cm tak, aby ho druhý tým 
nechytil a míč se dotkl země.

LiStOVáNí
Žáci líbeznické školy se zúčastnili projektu LiS-
tOVáNí, který divákům představuje zajímavé 
a aktuální knihy formou scénického čtení. Naši 
studenti zhlédli představení Straka v říši entro-
pie, tedy představení inspirované knihou bajek, 
v níž zvířata luští záhady 
e x i s te n c e 
a fungování 
světa. 

Zoopark Doksy
Koncem září se třídy 4.A, 4.B a 4.C vypravily do 
Zooparku Doksy, který provozuje rodina Berous-
kových, žáků naší školy. Díky jejich pozvání měly 
všechny děti vstupné zdarma! 
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Co na to
psycholoŽKA

JAK na STRES
Pokud často pociťujete vnitřní napětí, je dobré 
ve volném čase zařadit více pohybových aktivit. 
Lepšímu usínání může pomoci poslech relaxač-
ní nebo jiné oblíbené hudby před spaním.

Hudba (aktivní tvorba i pasivní poslech), rozho-
vor s rodinou nebo přáteli o problému, jízda na 
kole a všechny pohybové aktivity od procházky 
po vrcholový sport či závodní tanec jsou nejlepší 
prevencí dlouhodobého stresu.

Snažit se zvládnout akutní stres prodýcháním je 
dobrá strategie. Existuje několik variant decho-
vých cvičení a také několik typů cvičení na pře-
nášení pozornosti.

Stres nebo tréma před důležitým výkonem 
mohou být paralyzující nebo nabuzující k  ma-
ximálnímu nasazení a výkonu. Rozdíl je v osob-
ním prožívání každého člověka. Paralyzující nás 
brzdí, ale nabuzující nám pomáhá vydat ze sebe 
maximum, proto by byla škoda se ho zbavovat. 
Naopak paralyzující se snažíme zmírnit, aby-
chom se mohli soustředit na vlastní výkon.

Vladimíra Kvapilová

Jak zvládáš stres?

Anežka Křesadlová 
(žákyně 8. ročníku)

Ve zvládání stresu ne- 
jsem žádný mistr. Po-
slední dobou se mi to 
nedaří vůbec, ale sna-
žím se nějak uvést do 
klidného stavu a  vy-

dýchat se. Většinou to ale dopadá tak, že si svůj 
stres vylévám na ostatních. Jsem už předem na-
startovaná a snadno vybuchnu.

Maxmilián Švanda  
(žák 8. ročníku)

Pokud jsem ve stresu, 
nejčastěji mi pomá-
há hudba. Většinou 
poslouchám písničky 
z  osmdesátých a  de-
vadesátých let, s hud-

bou se všechno dělá lépe. Někdy mi od stresu 
pomáhá projížďka na kole. Pokud mám větší 
problém, mluvím o  něm s  rodinou a  přáteli. 
Tím, že se svěřím, se mi uleví. Myslím si, že by 
se každý měl se svým problémem svěřit rodině 
nebo přátelům.

Václav Holič  
(žák 9. ročníku)

Stres mě pronásle-
duje poměrně často, 
hlavně před fotbalo- 
vými zápasy nebo vel-
kými testy. Se stre- 
sem mi pomáhá bo- 

jovat hlavně hudba, písničky poslouchám kaž- 
dý den. Nebo si na odreagování zapnu svou 
oblíbenou počítačovou hru. Také mi pomáhá, 
když si jdu zacvičit do posilovny.
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Harry Potter  
v líbeznické škole
V uměleckém sále školy proběhlo divadel-
ní představení v  anglickém jazyce. Žákyně 
a žáci 9.C si pro své spolužáky z osmiček při-
pravili v  angličtině (pod vedením rodilého 
mluvčího pana učitele Nicka Hirsta) několik 
scén z knihy Harry Potter a Kámen mudrců. 
Z líbeznické školy se tak alespoň na chvilku 
stala škola čar a kouzel v Bradavicích. 

Důležité certifikáty
Sdílíme dva certifikáty, ze kterých máme 
velkou radost. Užívání prestižního názvu  
Fakultní škola Pedagogické fakulty Uni- 
verzity Karlovy je pro nás nejen čest, ale 
i  možnost zapojovat se do přípravy mla- 
dých a začínajících učitelů. Akreditace Eras-
mus škole umožňuje stáže žáků i učitelů 
v zemích Evropské unie.

8
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Erasmus+ – Španělsko
První průkopníci z  naší školy letos odletěli 
v rámci programu Erasmus+ na týdenní stu-
dijní program do španělské Granady. Prožili 
týden plný zážitků a nového poznání.

Přírodovědný klokan

V  líbeznické škole se koncem října uskuteč-

nila vědomostní soutěž Přírodovědný klokan. 

Přes padesát žáků 8. a  9. tříd poměřilo své 

znalosti v přírodovědných disciplínách. Ce-

lostátní soutěž organizuje Přírodovědecká 

a Pedagogická fakulta Univerzity Palackého 

v Olomouci. Po vyhodnocení výsledků přiná-

šíme tři nejúspěšnější řešitele z naší školy:

1.  Klára Čechovská  

– 79 bodů ze 120 možných

2.  Volodymyr Shelofastov  

– 74 bodů ze 120 možných

3.  Ivan Yurash  

– 71 bodů ze 120 možných 

Hálkovo pírko
Na letošní recitační přehlídce Hálkovo pírko v  Odoleně Vodě reprezentovalo líbeznickou školu deset špičkových interpretů: Linda Ja-kubčíková a Matěj Slípka z 9.A, Anežka Kře-sadlová z 8.B, Alžběta Bejblíková a Khadijah Arimiyawu ze 7.A, Anthony Oudes a Ema Millerová ze 7.B, Berta Šandová a  Tereza  Štrbáková ze 6.F a Gabriela Irišková ze 6.A. Gabriela byla v závěru akce zaslouženě oceně-na za nejzajímavější přednes celé přehlídky.
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Večeře pro rodiče

Ve školní jídelně se uskutečnila historicky 

druhá večeře pro rodiče našich žáků. Více 

než 120 rodin ochutnalo 327 porcí maso-

vých kuliček či BBQ kuřete, žemlovka byla 

jako dezert. Dle reakcí jedlíků se akce opět 

moc povedla. 
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Roboti v první třídě

Letošní školní rok je na naší škole ve zna-

mení digitálních kompetencí ve výuce. Dle 

nového ŠVP proniká digitalizace výuky do 

všech předmětů ve všech ročnících. Zapo-

jily se i  obě první třídy v  Měšicích, které si 

vyzkoušely základy programování, logické 

myšlení, prostorovou orientaci a sekvenční 

příkazy pomocí robotů.

Rekord líbeznické 
školy
Naši školu navštívil pan Miroslav Marek, 
prezident Agentury Dobrý den – české re-
kordy. Tato agentura nás oslovila, že by naši 
školu ráda zapsala do České knihy rekordů 
jako základní školu s nejvyšším počtem žáků 
v České republice. Souhlasili jsme a převzali 
certifikát. Máme tedy oficiální glejt na to, že 
líbeznickou školu v současnosti navštěvuje 
nejvíce žáků ze všech českých škol.
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Obědy školákům

Líbeznická škola se v  tomto kalendářním 

roce úspěšně zapojila do projektu „Obě-

dy školákům“. Díky spolupráci s organizací 

Patron dětí i  MŠMT můžeme poskytovat 

obědy zdarma patnácti dětem ze sociálně 

slabších rodin.
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Paní učitelka českého jazyka  
a výtvarné výchovy 

TEREZA ŠIROKÁ
Jakého máte doma mazlíčka?

Mám psa, malého münsterlandského ohaře.

Jak se jmenuje? 

Jmenuje se Maya (podle filmu Osm statečných).

Jakým způsobem jste ho získala?

Koupila jsem ho v chovatelské stanici.

Co na něm máte ráda, co byste změnila?

Ráda bych změnila jeho žárlivost, někdy ustrašenost, 
ztřeštěnost. Případně nevyčerpatelnou zásobu ener-
gie (která je ale někdy i kladem). Mám moc ráda jeho 
mazlivou a přátelskou povahu, hravost a poslušnost. 

Pan ředitel

FRANTIŠEK GRUNT
Jakého máte doma mazlíčka?

Máme doma pejska, rasa zlatý retrívr. Tato rasa byla 
vyšlechtěna ve Velké Británii, pejsci sloužili k  lovu 
kachen nebo jiného vodního ptactva. Zlatého retrí-
vra jsme chtěli proto, že je přátelský, klidný a má rád 
společnost. 

Jak se jmenuje?  

Náš pes se oficiálně jmenuje Homer z Kolbyho vrš-
ku. Protože je z chovné stanice a má rodokmen až 
do pátého kolena, musel mít jméno začínající na H. 
Toto jméno má pouze v průkazu původu psa, doma 
mu říkáme Bárt. Možná jste si všimli, že obě jména 
pocházejí z asi nejslavnější komiksové rodiny. 

Jak jste ho získali? 

Na Bárta jsme poměrně dlouho čekali, neboť jsme 
si vyhlédli chovnou stanici, odkud jsme ho chtěli, 
a čekali jsme, až se narodí. To se stalo 4. května 2020 
a potom přibližně za osm týdnů jsme si pro něj při-
jeli na Moravu, kde má původ. 

Co na něm máte rád, co byste změnil? 

Mám rád jeho radost ze života, přátelskost, je to vel-
ký mazel a  mám rád také to, jak nás všechny vítá, 
když přijdeme domů. Potřebovali bychom ho odna-
učit tahat na vodítku a  štěkat na pejsky, kteří jsou 
kolem našeho domu. 

Paní učitelka anglického jazyka  
a občanské výchovy

KLÁRA UHEROVÁ
Jakého máte doma mazlíčka?

Doma mám spoustu zvířat, jedni z nich jsou naši axo-
lotlové.

Jak se jmenují? 

Jmenují se Nunu a Steve. 

Jakým způsobem jste je získala?

Jednoho přinesl syn a druhého jsem vyškemrala od 
paní učitelky Filsakové.

Co na nich máte ráda, co byste změnila?

Nejraději mám, když je krmíme, protože mají roztomi-
lé tlamičky a někdy mlaskají, když se cpou rybím ma-
sem nebo mraženými patentkami. Kdybych na nich 
měla něco změnit, tak to, aby mohli vylézt z  akvária 
a procházet se po domě.

Naši  
mazlíčci

11
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družina
Čokoládovna
V  rámci Mezinárodního dne čokolády třídy 
2.A  a  2.C navštívily s  družinou čokoládovnu 
v Šestajovicích. Děti si vyrobily vlastní čokoládu 
a dozvěděly se o výrobě mléčné a bílé čokolády.

12

Krajta Charlotta
Družinu navštívila krajta tmavá Charlotta. Děti 
slyšely krásné povídání o hadech, nakonec všich-
ni překonali strach a s hadem se vyfotografovali. 

Od vlka ke psu
K  Mezinárodnímu dni zvířat měly děti 
v družině 2.C a 2.D zajímavý program „Od 
vlka ke psu“. Dozvěděly se, jak domesti-
kací vznikl z  vlka pes, jak nám psi rozu-
mějí a jak my můžeme rozumět jim.

Dárečky pro seniory
Děti z 1. ročníku v Měšicích vyrobily mno-
ho krásných dárečků pro seniory do do-
mova důchodců Dům Kněžny Emmy 
v Neratovicích.

Zubní prevence
Třídu 2.D a 2.E navštívili specia-
listé, kteří děti naučili správnou 
techniku čištění zubů a vysvět-
lili jim zásady správné zubní 
hygieny.
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koutek 
psavců

Adéla Rousová
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Hej, kluku!

Ondřej Pilař (5.A)

Hej, kluku,

dej tu ruku

rychle ze vrátek

nazpátek.

Jdi z javora,

potom do dvora,

bacha na hrom,

hlavně ne pod strom.

 

Ještě ta vodička,

plave v ní rybička,

zpívající hlásek

je tenký jako vlásek.

 
Tvoje čepice

je v Africe,

v ní opice na stromě

vypadá ohromně.

Když se člověk narodí,leží, spí a nechodí,pak přestane být miminko,jež jednou řekne: „Maminko!“

Začne si hrát, běhat, skákat,svět okolo sebe chápat,potom, když je ve škole,jezdí už i na kole.

Po škole už není žák,stane se z něj dospělák,a když se mu v práci vede,v novém autě domů jede.

Kromě toho, že je řidič,je už také dětí rodič,má už doma miminko,jež jednou řekne: „Maminko!“

Člověk
Maxmilián Švanda (8.B)

Bílá a černá
Berlička a nohy co tak moc bolíHolubička bílá a havran  s ebenově černým peřímTeprve až oba odletíRadost mi do života přiletí

Ráno
Miluji rána

Čas nového života
Čas nové naděje

A to světlo krásně modré
Krásně zelené

Nádherně růžové

Miluji ten klid
Miluji ten jas
Miluji ten čas

Matěj Duraja

Nazar Tomashuk

Liliana Ševčíková
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Písňová soutěž B. Martinů
Ve dnech 13.–15. října 2023 se konal XXI. ročník Písňové 
soutěže Bohuslava Martinů. Soutěž vyhlašuje Gymná-
zium a  Hudební škola hl. m. Prahy, kde se také soutěž 
koná. Má podpořit zájem o  interpretaci písní českých 
i světových skladatelů. Písňová soutěž je určena pro žáky 
a studenty ve věku 10–20 let. Je vyhlašována každoroč-
ně a  žáci našeho pěveckého oddělení se jí každoročně 
účastní. Letos pěvecké oddělení zastupovala v 0. katego-
rii Tereza Štrbáková a v I. kategorii Emma Stankovičová. 
Soutěžící si na soutěž musí připravit jednu píseň národní, 
jednu umělou a jednu povinnou píseň od B. Martinů. Na 
tuto soutěž se sjíždějí zpěváci z  celé republiky i  ze Slo-
venska. 

Tereza Štrbáková si ve své kategorii vyzpívala 3. cenu 
a Emma Stankovičová získala čestné uznání. Oběma pa-
tří velká gratulace, stejně jako jejich paní učitelce Nadě 
Novotné a korepetitorce Anně Gaálové. 

Žáci smyčcového oddělení 
zahráli na oslavě 770 let 
obce Předboj
Začátkem září se v Předboji konala Oslava výročí 770 let 
od založení obce. Během celého dne se odehrál pestrý 
kulturní program, svým dílem do něj přispěli i hudební-
ci ze smyčcového oddělení líbeznické ZUŠ (žáci ze třídy 
paní učitelky Heleny Matyášové a Jiřiny Štrynclové), kteří 
na housle a violoncella na venkovním pódiu zahráli něko-
lik skladeb. Za své vydařené vystoupení si malí muzikanti 
zaslouží velké uznání, protože své nástroje neodložili ani 
o  prázdninách a  svědomitě se na vystoupení připravili. 
Za odměnu si odnesli malý dárek od obce Předboj a do 
nového školního roku vstoupili s další zkušeností z veřej-
ného koncertu.

14
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PODZIMNÍ  
KONCERT

Zářijový plenér
I  když byly letošní první zářijové dny ještě ve znamení 
prázdnin, líbeznická výtvarka nelenila. Na plenér jsme 
pozvali akademického malíře Zdeňka Daňka, což je je-
den z  nejlepších českých krajinářů. Pod jeho vedením 
jsme na mělnické zámecké vyhlídce malovali krajinu se 
soutokem Labe a Vltavy. Následující den jsme se nechali 
inspirovat atmosférou zámecké zahrady v Měšicích.

Naše práce se vydařily a  díky pozvání uměnímilovných 
Lobkowiczů jsou vystaveny na zámku v Mělníku.

15
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Terezko, vím o tobě, že chodíš do třídy 6.F, že máš 
hodně zájmů a jsi všestranně nadaná. Čím vším 
se zabýváš?
Chodím do líbeznické ZUŠ na hudební obor – na 
sólový zpěv k  paní učitelce Novotné, na komorní 
zpěv, sborový zpěv a  na hudební nauku. Chodím 
také na výtvarný obor k paní učitelce Voldřichové.

Kterého úspěchu a ocenění si nejvíce vážíš!
V minulém roce jsem získala 2. místo na meziná-
rodní Písňové soutěži Bohuslava Martinů v  sólo-
vém zpěvu. Letos jsem ve stejné soutěži obsadila  
3. místo. Také jsem získala Čestné uznání v celostát-
ním kole pěvecké soutěže Karlovarský skřivánek.

Velkou radost jsem v  poslední době měla z  toho, 
že se knížeti Jiřímu Lobkowiczovi moc líbily naše 
obrázky, které jsme malovali s  paní učitelkou Vol-
dřichovou na soutoku Labe s Vltavou, a rozhodl se 
nám je vystavit na svém zámku v Mělníce.

Když se věnuješ tolika uměleckým oborům, to 
asi nemáš moc času na přípravu do školy a máš 
samé pětky, ne?
Do školy se připravuji hlavně o víkendu, přes týden 
čas nemám. Jediný volnější den je čtvrtek – ten 
mám na úkoly. Na vysvědčení mám zatím samé 
jedničky.

Ještě jsme zapomněly, že se úspěšně účastníš 
také recitačních soutěží!
Básničky mám ráda, mám naštěstí dobrou paměť, 
tak mi nedělá problém rychle se nějaký text naučit.

Když ti zbyde volný čas, co nejraději děláš?
Ráda hraju počítačové hry, ale také si ráda zajdu na 
výlet.

Už jsi přemýšlela o tom, jaké zaměstnání si jed-
nou vybereš?
Líbilo by se mi studium architektury nebo herního 
designu (vytváření počítačových her). Ale možná ze 
mě bude učitelka hudební výchovy.

Přejeme ti, Terezko, hodně úspěchů v uměleckých 
oborech i ve škole!

tereza štrbáková
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